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Protokół Nr XXXV/18   

            z sesji Rady Gminy Gnojno, odbytej w dniu 11 października 2018 roku w sali 

konferencyjnej Urzędu Gminy w Gnojnie. 

Obrady trwały od godz. 9.10 do godz. 11.25 i wzięło w nich udział 13 radnych (radny 

Artur Patrzałek od godziny 9.50; nieobecni radni: Krzysztof Samburski, Gustaw 

Treliński), sołtysi oraz: 

- Pan Zbigniew Janik - wójt gminy, 

- Pan Piotr Bębas  - sekretarz gminy, 

- Pani Maria Małasińska - skarbnik gminy. 

           Otwarcia XXXV sesji, ostatniej w tej kadencji, dokonał Przewodniczący Rady 

Gminy Stanisław Wcisło. Na wstępie powitał wszystkich zebranych na sali obrad i 

stwierdził kworum wystarczające do podejmowania prawomocnych uchwał. Następnie 

odczytał porządek obrad, który przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Gminy Gnojno na lata 2018-2038. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2018 rok. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Statucie Gminy Gnojno. 

7. Odpowiedzi na interpelacje radnych i wolne wnioski. 

8. Zakończenie sesji. 
W związku z brakiem uwag do przedstawionego porządku obrad przewodniczący 

przystąpił do głosowania, którego wynik przedstawia się następująco: „za” głosowało 

12 radnych, nikt nie był „przeciw” i nikt nie „wstrzymał się” od głosu. 

 

Do punktu 2-go. 

       

            Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

             W sprawie przyjęcia protokołu z XXXIV sesji, odbytej w dniu 21 sierpnia 

2018 roku, odbyły się dwa głosowania. „Za” przyjęciem protokołu bez czytania 

głosowało 12 radnych i tylu samo głosowało „za” przyjęciem protokołu w wersji 

opublikowanej na stronach podmiotowych Biuletynu Informacji Publicznej. 

 

Do punktu 3-go. 
 

             Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie miedzy sesjami. 

              Sprawozdanie z działalności za okres od 21.08.2018 r. do 11.10.2018 r., 

stanowiące załącznik do protokołu, przedłożył i opatrzył stosownym komentarzem – 

wójt gminy Zbigniew Janik. 
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Do punktu 4-go. 

 

              Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie  

Finansowej Gminy Gnojno na lata 2018-2038. 

              Z treścią protokołu z posiedzenia Komisji Planowania, Budżetu i Finansów, 

odbytego w dniu 10 października br., zapoznała zebranych radna Maria Woźniak 

(kserokopia protokołu Nr 47/18 – w załączeniu).  

Ponieważ nie było żadnych uwag do ww. projektu uchwały, przewodniczący obrad 

zarządził głosowanie nad jego przyjęciem.  

Wynik głosowania jawnego przedstawia się następująco: „za” – 13, „przeciw” – 0, 

„wstrzymało się” od głosu – 0. 

Uchwała Nr XXXV/254/18 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 5-go. 

 

            Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2018 rok. 

             Ponieważ nie było żadnych uwag do ww. projektu uchwały, przewodniczący 

obrad zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. 

Wynik głosowania jawnego przedstawia się następująco: „za” – 13, „przeciw” – 0, 

„wstrzymało się” od głosu – 0. 

Uchwała Nr XXXV/255/18 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 6-go. 

 

             Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Statucie Gminy Gnojno. 

              Sekretarz gminy tytułem wstępu poinformował, że w dniu 31 stycznia 2018 r. 

weszła w życie ustawa z dnia 11 stycznia 2018 r. o zmianie niektórych ustaw w celu 

zwiększenia udziału obywateli w procesie wybierania, funkcjonowania i 

kontrolowania niektórych organów publicznych. 

Zmiany dotyczące samorządu gminnego polegają m.in. na: 

- wprowadzeniu głosowania jawnego imiennego i publikacji imiennych wykazów 

głosowań radnych w BIP i na stronie internetowej gminy; 

- wydłużeniu kadencji rady gminy do 5 lat; 

- utworzeniu komisji skarg, wniosków i petycji; 

- transmisji i utrwalaniu obrad rady gminy za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i 

dźwięk oraz ich publikacji w BIP i na stronie internetowej gminy; 

- ustawowym umocowaniu interpelacji i zapytań radnych, na które wójt ma obowiązek 

udzielić odpowiedzi w terminie 14 dni; 

- obowiązku przedkładania przez wójta do 31 maja każdego roku raportu o stanie 

gminy, nad którym przeprowadzana jest debata na sesji rady gminy; 
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- obowiązku podjęcia przez radę gminy uchwały dotyczącej obywatelskiej inicjatywy 

uchwałodawczej. 

Następnie stwierdził, że te zapisy wymusiły poniekąd wprowadzenie zmian w nadal 

obowiązującym Statucie Gminy, uchwalonym w 2003 roku. 

Art. 15 cytowanej wyżej ustawy wskazuje, że przepisy, którymi zmieniono ustrojowe 

ustawy samorządowe stosować należy do kadencji organów następujących po kadencji 

w czasie której niniejsza ustawa weszła w życie. Podstawowym aktem prawnym 

regulującym przepisy ustrojowo-organizacyjne gminy jest jej statut. Przedłożony 

projekt uchwały zawiera minimalny zakres zmian w Statucie Gminy Gnojno, 

niezbędnych do wprowadzenia w bieżącej kadencji, w związku z wejściem w życie 

ustawy nowelizującej. Natomiast  zmiana całego statutu będzie zadaniem rady kolejnej 

kadencji. Kontynuując przedłożył  projekt uchwały w przedmiotowej sprawie. Dodał, 

że nie wszystkie zmiany, w tym. m.in. nowe regulacje dotyczące rozszerzonych 

kompetencji przewodniczącego rady gminy i radnych, nie znalazły odzwierciedlenia w 

zapisach uchwały, ponieważ jest o nich mowa w ustawie o samorządzie gminnym. 

           Radna Maria Woźniak nawiązując do powyższej tematyki zapytała, czy 

zwiększyły się ustawowe uprawnienia przewodniczącego i radnych. 

          Na ww. pytanie sekretarz udzielił odpowiedzi twierdzącej. Następnie przytoczył 

art. 21a u.s.g., w brzmieniu: „Przewodniczący rady gminy w związku z realizacją 

swoich obowiązków może wydawać polecenia służbowe pracownikom urzędu gminy 

wykonującym zadania organizacyjne, prawne oraz inne zadania związane z 

funkcjonowaniem rady gminy, komisji i radnych. W tym przypadku przewodniczący 

rady gminy wykonuje uprawnienia zwierzchnika służbowego w stosunku do 

pracowników, o których mowa w zdaniu pierwszym” i art. 24 ust. 1. „Radny jest 

obowiązany brać udział w pracach rady gminy i jej komisji oraz innych instytucji 

samorządowych do których został wybrany lub desygnowany. 

2. W wykonywaniu mandatu radnego radny ma prawo, jeżeli nie narusza to dóbr 

osobistych innych osób, do uzyskiwania informacji i materiałów, wstępu do 

pomieszczeń, w których znajdują się te informacje i materiały, oraz wglądu w 

działalność urzędu gminy, a także spółek z udziałem gminy, spółek handlowych z 

udziałem gminnych osób prawnych, gminnych osób prawnych, oraz zakładów, 

przedsiębiorstw i innych gminnych jednostek organizacyjnych, z zachowaniem 

przepisów o tajemnicy prawnie chronionej. 

3. W sprawach dotyczących gminy radni mogą kierować interpelacje i zapytania do 

wójta. 

4. Interpelacja dotyczy spraw o istotnym znaczeniu dla gminy. Interpelacja powinna 

zawierać krótkie przedstawienie stanu faktycznego będącego jej przedmiotem oraz 

wynikające z niej pytania. 
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5. Zapytania składa się w sprawach aktualnych problemów gminy, a także w celu 

uzyskania informacji o konkretnym stanie faktycznym. Przepis ust. 4 zdanie drugie 

stosuje się odpowiednio. 

6. Interpelacje i zapytania składane są na piśmie do przewodniczącego rady, który 

przekazuje je niezwłocznie wójtowi. Wójt lub osoba przez niego wyznaczona, jest 

zobowiązana udzielić odpowiedzi na piśmie nie później niż w terminie 14 dni od dnia 

otrzymania interpelacji lub zapytania. 

7. Treść interpelacji i zapytań oraz udzielonych odpowiedzi podawana jest do 

publicznej wiadomości poprzez niezwłoczną publikację w Biuletynie Informacji 

Publicznej i na stronie internetowej gminy, oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty”. 

W następnej kolejności przytoczył brzmienie art. 14 u.s.g, po nowelizacji: ust. 1. 

„Uchwały rady gminy zapadają zwykłą większością głosów w obecności co najmniej 

połowy ustawowego składu rady, w głosowaniu jawnym, chyba że ustawa stanowi 

inaczej. 

2. Głosowania jawne na sesjach rady odbywają się za pomocą urządzeń 

umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych. 

3. W przypadku gdy przeprowadzenie głosowania w sposób określony w ust. 2 nie jest 

możliwe z przyczyn technicznych przeprowadza się głosowanie imienne. 

4. Imienne wykazy głosowań radnych podaje się niezwłocznie do publicznej 

wiadomości w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy oraz w 

inny sposób zwyczajowo przyjęty na obszarze gminy”. 

         Przewodniczący zabierając głos nadmienił, że z przytoczonych zapisów ustawy 

jednoznacznie wynika, iż zwiększa się jawność pracy rady. 

W związku z brakiem dalszych uwag – przewodniczący przystąpił do głosowania. 

Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymało 

się” od głosu – 0. 

Uchwała Nr XXXV/256/18 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 

Po głosowaniu przewodniczący ogłosił 10-minutową przerwę w obradach. 

 

Do punktu 7-go. 

 

            Odpowiedzi na interpelacje i wolne wnioski. 

             Wójt w odniesieniu do ww. zagadnienia stwierdził, że wszystkie wnioski 

zgłoszone podczas ostatniej sesji, stanowiące załącznik do protokołu, są w trakcie 

realizacji. Pewne opóźnienia wzięły się m.in. stąd, że aktualnie pracownicy urzędu 

malują systemem gospodarczym budynek Ośrodka Zdrowia w Raczycach. 

Następnie, nawiązując do trwającej kampanii wyborczej i odbywających się zebrań 

wiejskich, skonstatował: „interpelacje, wnioski i zapytania są zgłaszane praktycznie 

cały czas i w miarę możliwości - realizowane. Niestety, nie da się zrobić wszystkiego 

naraz. Dlatego proszę o wyrozumiałość w tym względzie. Teraz wrócę do 
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sprawozdania, które przedstawiłem. Zarówno ja, jak i radny, sołtys czy pracownik 

urzędu gminy jest zobowiązany, poprzez swoją funkcję i zajmowane stanowisko, do 

przekazywania ludziom prawdy. Bez oszukiwania. Można czegoś nie wiedzieć, ale jak 

ktoś naprawdę chce, to się dowie, jak rzeczywiście wygląda sytuacja. Nie będę się 

skupiał nad szczegółami, które są przekazywane naszym mieszkańcom. Chodzi mi 

tylko o to, jak tak można traktować naszych mieszkańców. Pewne sprawy i tak 

wychodzą podczas bezpośrednich rozmów z wyborcami. I wtedy się okazuje, że wiele 

sytuacji jest zwyczajnie zmyślonych, a inne wyglądają zupełnie inaczej niż jest w 

rzeczywistości. Niektóre z tych rzeczy, które wzbudziły moje zdziwienie, 

wynotowałem. Niedawno zapytałem, oczywiście w żartach, panią skarbnik, dlaczego 

poza moimi plecami zaciągnęła 4,5 mln zł kredytu z przeznaczeniem na inwestycje 

realizowane w Balicach. Nic takiego nie miało miejsca, ale informacja poszła w eter. 

Zastanawia mnie jedno. Po co ktoś nastawia mieszkańców jednej części gminy 

przeciwko drugiej? Jaki w tym ma cel? Takie zachowanie jest po prostu ohydne. 

Ciekawe czy w domu też się tak zachowuje i nastawia jedno dziecko przeciwko 

drugiemu, ojca przeciwko matce, matkę przeciwko ojcu, wnuczka przeciwko babci? 

Chyba tak. A później się dziwimy, że jedne dzieci nie chcą się bawić z innymi 

dziećmi, bo te są z Jarząbek, inne Balic czy Gnojna. Sami do tego doprowadzamy. I w 

tym kontekście używanie przez te osoby hasła „Mała ojczyzna” jest pojęciem 

abstrakcyjnym. Czy my też powinniśmy się od siebie odseparować i siedzieć w 

odległości 1 m od siebie, albo jedni w jednej, a drudzy –w drugiej sali? Bo ten jest z 

Balic, ten jest z Gnojna a ten jest z Jarząbek. Takie przedmiotowe traktowanie ludzi 

jest pozbawione sensu. Mówię to nie bez przyczyny. Bo my jesteśmy od tego, aby tym 

ludziom służyć. Ja jako wójt, pracownicy urzędu, radni i sołtysi. A nie potwierdzać 

brednie i mówić „pewnie tak” wiedząc, że jest zupełnie inaczej. To jest wstyd i ohyda! 

Nigdy nie byłem zwolennikiem takiego zachowania. Nie dotyczy to wszystkich 

radnych i sołtysów. Byłbym niesprawiedliwy oceniając wszystkich jednakowo. Nie 

używając nazwisk, każdy wie lub się domyśla o kogo chodzi. Bardzo dziękuję 

wszystkim tym, którzy się poświęcają dla ludzi i gratuluję takiej postawy.  

A teraz wrócę do obwodów głosowania i okręgów wyborczych . Ta kwestia ciągnie się 

od maja tego roku. Nie mogliśmy dokonać takiego podziału na okręgi, jaki 

obowiązywał od zawsze, bo ktoś tak zinterpretował przepisy prawa, żeby dla nich było 

dobrze a nie dla nas. Właściwie to nawet nie można się od tego odwołać, bo na końcu 

jest klauzula, że decyzja Komisarza jest ostateczna i nie podlega odwołaniu. 

Dokładnie 13 września br. Komisarz Wyborczy dokonał podziału gminy Gnojno na 

stałe obwody glosowania. Nie wiem, kto komu podsunął taki pomysł, aby w 

konsekwencji wspomnianego podziału mieszkańcy Woli Bokrzyckiej i Płośni 

głosowali w Jarząbkach a wyborcy z Grabek Małych, którzy mają do Jarząbek ok. 100 

mb, głosowali w Raczycach. Ten podział był chyba robiony na „kolanie”. Nikomu nie 

przeszkadzało to, co zrobiliśmy w maju. Uchwała podjęta w sierpniu też nie była 
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sprzeczna z prawem. Nagle 13 września br. przychodzi decyzja, że dokonany przez 

nas podział na obwody głosowania jest zły. W uzasadnieniu do Postanowienia podano, 

że „podział na stałe obwody głosowania powinien wynikać z podziału na okręgi 

wyborcze i umożliwić należyte wykonywanie zadań wyborczych przez obwodowe 

komisje wyborcze. A sprzyjać ma temu unikanie tworzenia obwodów głosowania 

obejmujących m.in. części tych okręgów”.  

A jak niby miałyby działać obwodowe komisje. Kartki do głosownia byłyby czarne 

czy brak byłoby komunikacji między komisjami? Byłoby tak, jak do tej pory. 

Obwodowe komisje wyborcze po zliczeniu głosów na poszczególnych kandydatów 

przekazują wyniki do gminnej komisji wyborczej, która zlicza głosy i ogłasza zbiorcze 

wyniki głosowania dla całej gminy. 

Całe szczęście, że Szkoła Podstawowa w Jarząbkach jest położona tuż przy drodze. 

Gdyby była na jednym z przysiółków Jarząbek, to jest wielce prawdopodobne, że 

mieszkańcy Płośni mieliby problem z jej znalezieniem. Cel jest oczywisty. Zniechęcić 

tych ludzi do wzięcia udziału w wyborach. 

Najciekawsze w tym wszystkim jest to, że odwołali się od uchwały, która nie istnieje. 

Postanowienie Komisarza jest datowane na dzień 13 września 2018 r. a załącznik do 

postanowienia jest z 11 września. 

W odpowiedzi na pismo do przewodniczącego PKW Komisarz napisał, że trzeba to 

zaakceptować i wprowadzić w życie, bo innej możliwości nie ma. 

Dzięki Bogu, że w preambule prawnej nie odwołał się do Konstytucji Stanów 

Zjednoczonych. Bo tego tym bardziej nie można podważyć. 

Dlaczego o tym w ogóle mówię. Bo na jednym z zebrań sołtys wsi powiedział, że to 

jest moja wina i radnych, iż dokonano takiego podziału. Po co tak mieszać i 

wprowadzać ludzi w błąd? Wiele rzeczy krąży podczas kampanii wyborczej po 

terenie, ale to o czym mówię jest zagraniem „poniżej pasa”. Od kilku miesięcy 

zabiegamy o to, aby dokonać rozsądnego podziału gminy i na okręgi, i na obwody 

głosowania. Później ktoś zmienia naszą decyzję, a nam się przypisuje złą wolę. Po 

takim czymś to po prostu ręce opadają. 

Niektórych rzeczy nie można wyprostować. Rzecz dotyczy wynagrodzeń 

pracowników urzędu. Rozpowiadane są informacje, że przez ostatnie 4 lata dawałem 

pracownikom ogromne podwyżki, nagrody i premie. Tylko jak się to ma do tego, że 

niektórzy pracownicy z powodu niskich płac odeszli bądź chcą odejść z pracy? Żeby 

nie być gołosłownym powiem tak. W tamtej kadencji były o wiele większe podwyżki, 

począwszy od samej góry aż do samego dołu. 

Kolejna kwestia dotyczy wywożenia nieczystości z przydomowych oczyszczalni 

ścieków. Rozmawialiśmy o tym co najmniej przez pół roku, a teraz tłumaczy się 

wyborcom, że wywóz nieczystości miał być za darmo. Tylko nijak się do tego mają 

zawarte umowy. Czyli do ludzi było mówione co innego, a rzeczywistość była całkiem 

inna. Ludzie zostali oszukani trzykrotnie. Mimo zapisu w umowach, że każdy 
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indywidulanie ponosi koszty wywozu nieczystości, mieszkańcy byli informowani, że 

ta usługa będzie darmowa. Teraz znowu się wraca do tej kwestii.  

Sprawa boiska. Prawdopodobnie biegły sądowy, o którym wspominałem podczas 

poprzednich sesji, odstąpi od opracowania ekspertyzy. Myślę, że go to przerosło. 

Krótko mówiąc, wstał rano i pomyślał, że jednak widział te kamienie na boisku, mimo 

że wcześniej temu zaprzeczał. 

Radny, który jest obecny na sali, musi się teraz tłumaczyć przed Policją, że co innego 

powiedział na sesji a co innego w sądzie. 

Nie wiem, jak komu udowodnić, że na boisku nie ma wystarczającej warstwy ziemi. 

Przecież ludzie na butach jej nie wynieśli a trawa nie uschła, bo murawa była nie 

podlewana. Zaprzeczanie faktom, jest co najmniej nieeleganckie. 

Proszę was tylko o jedno. Mówcie prawdę i o ile się da, prostujcie nieprawdziwe 

informacje dotyczące m.in. zadłużenia, innych wydatków i wynagrodzeń 

pracowników. Jeśli ktoś mówi inaczej, to znaczy że nie ma szacunku ani dla tej osoby 

której to przekazuje, ani nie ma szacunku dla nas. Może lepiej niech się zajmie 

pisaniem bajek, tylko dla dorosłych, bo dla dzieci takie informacje byłyby 

przerażające. Najgorsze jest dzielenie ludzi. 

Wczoraj podczas pobytu w Kosterze padło pytanie, dlaczego nie została zrobiona 

droga z Kostery do Słabkowic. Można tę drogę zrobić, ale na przykład radna Maria 

Woźniak przed chwilą stwierdziła, że nawet nie słyszała takiej propozycji. 

Wyglądałoby to tak, jakby radni z Pożóg, Skadli i Gorzakwi mieli wychodzić z 

inicjatywą i zabiegać o drogę w Kosterze. Przecież mają swoje okręgi, które 

reprezentują. Dlatego pytam. Gdzie był radny z Kostery przez te ostatnie lata i 

dlaczego nie przychodził na sesje ani na posiedzenia komisji? To tak jakby poseł z 

Warszawy dbał o to, co się dzieje w Kielcach. Przecież w konsekwencji chodzi o to, 

żeby troszczyć się o swój teren i swoich wyborców. Wracając do zebrania w Kosterze 

powiem tak. Jeśli sołtys chce zorganizować zebranie, to zorganizuje. Najwyżej będzie 

niska frekwencja. Ale jeśli nie chce się tego zrobić, to proszę nie mieć pretensji do 

mieszkańców, że na zebranie nie przyszli. Owszem kartka na tablicy ogłoszeń była. 

Ale kto czyta takie ogłoszenia? Wiecie, że nie lubię owijać wełny w bawełnę, tylko 

zawsze podaję konkretne przykłady.  

Szanujmy się wszyscy i będzie w porządku, bo zgoda buduje a niezgoda – rujnuje. 

Nawet jak jest trudna sytuacja i czujemy wsparcie drugiej osoby, to jest o wiele 

łatwiej. Ale jak wiesz, że robisz coś dobrego, a z tyłu dostajesz „kuksańce”, to czujesz 

się wtedy mało komfortowo. Myślę, że każdy z nas ma dość zdrowego rozsądku, aby 

działać dla wspólnego dobra”. 

Następnie głos zabrali: 

- Radna Maria Woźniak – nawiązując do sytuacji finansowej gminy chcę powiedzieć 

jedno. Wójt nie może ot tak sobie zaciągnąć kredytu i przeznaczyć go na dowolny cel.  
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O tym jak są dystrybuowane pieniądze, świadczą odpowiednie dokumenty, które są 

przedmiotem obrad Komisji Planowania, Budżetu i Finansów. Czytając protokoły z 

posiedzeń, które są zamieszczone w BIP, można dowiedzieć się wszystkiego.  Staramy 

się bardzo szczegółowo analizować przedkładane projekty uchwał. Dlatego 

niemożliwe jest, aby udało się przemycić 4,5 mln zł. 

Poza tym każdy może przeczytać sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za I 

półrocze br., które jest na stronie podmiotowej Biuletynu  Informacji Publicznej. Dla 

mnie rozgłaszanie tego typu informacji jest co najmniej niepoważne. 

- Radna Jadwiga Gubała – wcale się nie dziwię, że biegły sądowy może mieć problem 

z napisaniem opinii o stanie boiska. Byłam na tym boisku razem z panią mecenas, 

radnymi Jerzym Kwietniem i Wincentym Krawczykiem i widziałam, jak wygląda. 

Biegły sądowy najpierw zakwestionował nasz pobyt w tamtym miejscu a później 

stwierdził, że nie będzie badał miejsca, w którym po wbiciu łopaty na głębokość 4 cm 

były kamienie. Później coś mierzył i nie robił żadnych zdjęć w tych miejscach, w 

których powinien, bo aparat fotograficzny nosił za niego mecenas wykonawcy.  

Na końcu stwierdził, że warstwę żyzną uśrednia i dlatego w jednym miejscu może ona 
mieć 15 cm a w innym – 1 cm. 
- Radny Marian Okraj – nawiążę do boiska, ponieważ Komisja Rewizyjna była na 

obiekcie i wszystko sprawdzała. Były wówczas robione wykopy i gołym okiem można 

było dostrzec, że w jednym miejscu warstwa ziemi ma 5 cm, a w drugim 20 cm. Ale 

jeżeli rzeczoznawca nie widzi leżących na murawie kamieni, to coś jest nie tak. Cztery 

lata zajmujemy się boiskiem i nic jeszcze nie zostało wyprostowane. Myślę, że ktoś to 

blokuje. Boisko nie jest jedynym problemem. Przecież Komisja Rewizyjna badała 

także inne, wadliwie wykonane obiekty, na co są odpowiednie protokoły. To jest jedna 

sprawa. Teraz nawiążę do tego, co zostało zrobione w tej kadencji. Na terenie gminy 

wybudowano ok. 30 odcinków dróg. Kiedy tyle było? Nigdy. W dodatku utwardzone 

masą bitumiczną. Mamy piękny odcinek drogi do Zawady. Drugi odcinek obok Domu 

Pomocy Społecznej w Gnojnie. Długo by wymieniać. Naprawdę zrobiliśmy bardzo 

dużo w tej kadencji. Jeżeli mieszkańcy obdarzą nas zaufaniem i wybiorą na kolejną 

kadencję - to zrobimy jeszcze więcej. Dlatego opierajmy kampanię wyborczą na 

prawdzie a nie na kłamstwie. Bo kłamstwo jest grzechem. 

- Przewodniczący obrad – jesteśmy świadkami tego, jak niesamowicie szybko płynie 

czas. Cztery lata minionej kadencji upłynęły tak szybko, jakby to był tydzień. 

Szanowni Państwo! Ze swojej strony chcę serdecznie podziękować wszystkim za ten 

wspólny czas. Jestem niezmiernie usatysfakcjonowany, że mogłem tutaj z wami być i 

pracować. Wszystkich, którzy doznali z mojej strony najmniejszej choćby przykrości, 

zapewniam z pełną odpowiedzialnością, że nieopatrznie i niecelowo, przepraszam. 

Myślę, że to razem jako radni, sołtysi i pracownicy gminy z wójtem Janikiem na czele 

stanowiliśmy dobry zespół, który pozytywnie został oceniony przez mieszkańców 

naszej gminy. Starałem się, aby wszystko odbywało się spokojnie, w sposób 

kulturalny. I to jest nasz, wspólny sukces. 
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Jeszcze raz dziękuję za te 4 lata. Będzie mi bardzo miło, jeśli nasza współpraca 

przedłuży się na kolejną kadencję. Ale na to z pokorą musimy zaczekać jeszcze parę 

dni. 

- Radny Wincenty Krawczyk – chciałem serdecznie za wszystko podziękować panu 

przewodniczącemu, panu wójtowi, pani skarbnik i przewodniczącej Komisji 

Planowania, Budżetu i Finansów. Za wszystkie inwestycje, drogi i drobne remonty. 

Nie zawsze we wszystkim byliśmy zgodni, ale tak działa demokracja. Ponieważ 

wszystko dobrze się skończyło, życzę wszystkim wszystkiego najlepszego. 

- Wójt gminy – ja również dziękuję wszystkim za współpracę. Panu 

przewodniczącemu i wszystkim radnym. Wydaje mi się, że powinniśmy czuć niemałą 

satysfakcję z faktu, że udało nam się tyle zrobić i że udało nam się wykorzystać każdą 

nadarzającą się okazję do zdobycia funduszy. Cudów nie ma. Dlatego nie zrobiliśmy 

tego, czego zrobić się nie dało. Natomiast tam, gdzie się dało, zrobiliśmy wszystko. To 

nie jest tak, że robi wójt czy prezydent. Ja przedstawiam propozycje a wy to 

akceptujecie. Jeśli kogoś uraziłem jakimś nieopatrznym słowem lub niefortunnym 

porównaniem – to przepraszam. Myślę, że wszystkie kwestie dotyczące wydatków i 

finansów, były szczegółowo wyjaśniane. Nigdy też nie pozostawiłem żadnego pytania 

bez odpowiedzi. Nieważne czy pytanie zadał radny, sołtys czy mieszkaniec gminy. 

Sytuacja finansowa gminy jest trudna. Dużo rozmawialiśmy o zadłużeniu gminy, ale 

trzeba sobie powiedzieć jasno, że zadłużenie było, jest i będzie. Nie wiadomo jak 

będzie w dalekiej przyszłości. Ale w obecnej chwili i przez najbliższe lata nie możemy 

się porównywać z takimi gminami jak: Sitkówka – Nowiny, Morawica czy Busko-

Zdrój. Nie ma na naszym terenie żadnego przemysłu i w najbliższym czasie na pewno 

nie powstanie żadna fabryka ani zakład. Wielkie dzięki za tak dobrą współpracę. 

Według mnie kadencja, która dobiega końca, była bardzo udana. Zaryzykowaliśmy i 

dzięki temu powstało 30 odcinków nowych dróg. Może te drogi powinny być szersze i 

dłuższe, ale jeszcze wszystko przed nami. 

- Radny Marian Okraj – w swoim wystąpieniu umknęło mi podziękowanie, dlatego 

spieszę to naprawić. Bardzo dziękuję za współpracę radnym – członkom Komisji 

Rewizyjnej. Dziękuję również pani podinspektor, która cały czas współpracowała z 

komisjami rady.  

- Pani Renata Korcipa – sołtys wsi Wola Zofiowska – dziękujemy za to, że wszystkie 

sesje przebiegały spokojnie. 

- Pani Maria Jabłońska – sołtys wsi Wólka Bosowska – życzę wszystkim dużo 

zdrowia na przyszłą kadencję. Proszę jeszcze, o ile się da, o załatanie dziur w drodze 

Maciejowice – Wólka Bosowska.  
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Do punktu 8-go.  

 

             W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad XXXV, 

ostatniej w tej kadencji sesji, Przewodniczący Rady Gminy Stanisław Wcisło dokonał 

jej zamknięcia. 

Na tym protokół zakończono i podpisano.- 

 

           Protokolant:                                                             Przewodniczący obrad: 

     Barbara Czarnecka                                                             Stanisław Wcisło 

 

 

 


